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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Miért nem csatlakozik hazánk az Európai Ügyészséghez?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

2021. június 1-jén kezdte meg működését az Európai Ügyészség. Az új intézmény létrehozásának 
célja az Európai Unió pénzügyi érdekeit sértő csalások és egyéb bűncselekmények feltárása, 
kivizsgálása, vádképviselete. Munkájának területe elsősorban az uniós kiadásokkal és bevételekkel 
kapcsolatos csalások feltárása, a hozzáadottérték-adóval történő csalások felderítése, az uniós 
költségvetés megkárosításából származó pénzeszközök kifehérítésére irányuló bűncselekmények 
feltárása, aktív és passzív hivatali vesztegetések vagy hűtlen kezelések vizsgálata – amelyek sértik 
az EU pénzügyi érdekeit –, továbbá a bűnszervezetben való részvétel kiderítése, ha a szervezet 
tevékenysége az uniós költségvetés elleni bűncselekményekre irányul.

Tisztelt Miniszter Asszony!

Ezek mind olyan problémák, amelyet a magyar bűnüldöző szerveknek is vizsgálniuk kell, illetve 
kellene. Ezzel szemben azt látjuk, hogy az európai uniós pénzek tekintetében nagyon kevés 
visszaéléssel kapcsolatos ügy jut el bírósági szakaszba, illetve ritkán történik felelősségre vonás. 
Hiába vannak feljelentések – akár az OLAF-tól is –, azok vagy el sem indulnak, vagy általában 
nyomozati szakaszban befejeződnek. Ráadásul a Fidesz-KDNP-s kétharmad hozta meg azt 
jogszabályváltoztatást, hogy ha a feljelentő nem maga a sértett, akkor a nyomozás megszüntetése 
miatt még csak panasszal sem élhet a felsőbb nyomozati szervhez. Nyilván ez a szabály is azt segíti 
elő, hogy a zavarosban halászó, jogszabályokat szándékosan kijátszó vagy megszegő 
közpénzfelhasználók hatóságok által történő felelősségre vonása minél nehezebb legyen. Nem 
véletlen, hogy Magyarországon a korrupció ilyen mértékben felerősödött az utóbbi időben, sőt 
kijelenthetjük, hogy az rendszerszintűvé vált.



Ebben a helyzetben csak egy kiemelt független korrupcióellenes ügyészség létrehozása, és az 
Európai Ügyészséghez való csatlakozás hozhatna javulást. De semmilyen formában nem látom a 
javulásra irányuló kormányzati szándékot.

Az Európai Unió országai már jórészt csatlakoztak az Európai Ügyészség intézményéhez, vagy a 
napokban csatlakoznak ahhoz. Legutóbb a kimaradók közül Svédország jelentette be, hogy 2022-től
ők is csatlakozni kívánnak. Mára oda jutunk, hogy hazánkon kívül csak Lengyelország, Dánia és 
Írország marad ki a szervezetből. Azonban azt tudni kell, hogy mind Dánia, mind pedig Írország az 
Európai Unióhoz csatlakozásakor a csatlakozási szerződésben külön kikötést tettek, mely szerint ők 
kimaradhatnak a belügyi és igazságügyi együttműködésekből. Dániában még népszavazás is 
megerősítette ezt a kormányzati szándékot.

Látható az a magyar állampolgári szándék és közvélekedés, hogy szeretnék felszámolni a hazánkat 
sújtó korrupciót, és igenis nagy támogatottsága van az Európai Ügyészség gondolatának is. Nyilván
nem véletlen, hogy körülbelül 680 000 db aláírás gyűlt össze annak érdekében, hogy Magyarország 
is csatlakozzon ezen nemzetközi szervezethez.

Tisztelt Miniszter Asszony!

Fentiek alapján tehát azzal a kérdéssel fordulok Önhöz, hogy van-e Magyarországon kormányzati 
szándék a korrupció visszaszorítására? Ha igen, hogyan kívánják azt megvalósítani? Csatlakozunk-
e a jövőben az Európai Ügyészséghez? Ha nem, miért nem?

Várom megtisztelő érdemi válaszát!

Tisztelettel:

Dr. Gyüre Csaba

Budapest, 2021. június 9.
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